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(中文版)

運輸及物流相關服務領域的

CEPA承諾總覽

註：CEPA第二階段開放承諾以底線標示，並於2005年1月1日起實施。

海上運輸
1.
允許香港服務提供者以獨資形式在內地設立企業，經營國際船舶管理、國際海運貨物倉儲、國際海運集裝箱站和堆場以及無船承運人業務。

2.
允許香港服務提供者在內地設立獨資船務公司，為其擁有或經營的船舶提供攬貨、簽發提單、結算運費、簽訂服務合同等日常業務服務。

3.
允許香港服務提供者利用幹線班輪船舶在內地港口自由調配自有和租用的空集裝箱，但應辦理有關海關手續。

4.
允許香港服務提供者在內地設立獨資公司，為其母公司擁有或管理的船舶提供除燃料及水以外的物料（如零部件或食品等）供應服務。
5.
允許香港服務提供者在內地設立獨資船務公司，為其母公司擁有或經營的船舶提供船舶代理服務，包括報關和報檢；使用商業通用的提單或多式聯運單證，開展多式聯運服務。
6.
允許香港服務提供者在內地設立獨資公司，經營港口貨物裝卸業務。
7.
允許香港服務提供者在內地設立獨資船務公司，為其經營香港與內地開放港口之間的駁運船舶提供攬貨、簽發提單、結算運費、簽定服務合同等日常業務。
公路運輸

1.
允許香港服務提供者在內地設立獨資企業經營道路貨運業務。

2.
允許香港服務提供者經營香港至內地各省、市及自治區之間的貨運“直通車”業務。

倉儲
1.
允許香港服務提供者以獨資形式在內地提供倉儲服務。

2.
對香港服務提供者在內地投資設立倉儲企業的最低註冊資本要求比照內地企業實行。

貨運代理
1.
允許香港服務提供者以獨資形式在內地提供貨代服務。

2.
對香港服務提供者在內地投資設立貨代企業（國際貨代）的最低註冊資本要求比照內地企業實行。

3.
允許香港服務提供者在內地設立的貨代企業在繳齊全部註冊資本後設立分公司。*
物流
1.
允許香港服務提供者以獨資形式在內地提供相關的貨運分撥和物流服務，包括道路普通貨物的運輸、倉儲、裝卸、加工、包裝、配送及相關信息處理服務和有關諮詢業務，國內貨運代理業務，利用計算機網路管理和運作物流業務。

經濟發展及勞工局

經濟發展科

二零零四年八月二十七日
Annex

(Courtesy English Translation)

Total Package of CEPA Offers for

Transport and Logistics Related Services Sectors

Note: 
New offers under CEPA II are underlined.  They will take effect on 1 January 2005.

Maritime Transport

1. 
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned enterprises in the Mainland to operate international ship management services, storage and warehousing for international maritime freight, container station and depot services, and non-vessel operating common carrying services.

2. 
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned shipping companies in the Mainland to provide regular business services for vessels that they own or operate, such as shipping undertaking, issuance of bills of lading, settlement of freight rates, signing of service contracts, etc.

3. 
To allow Hong Kong service suppliers to use liner vessels serving main routes to move, without any restrictions, empty containers that they own or rent, as long as customs procedures are observed.

4.
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned companies in the Mainland to provide supplies services other than fuel and water (e.g. components and parts or food, etc) to vessels owned or managed by their parent companies.
5.
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned shipping companies in the Mainland to provide shipping agency services for vessels owned or operated by their parent companies, including customs declaration and inspection, and use of common commercial bills of lading or multimodal transport documents for conducting multimodal transport services. 

6.
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned companies in the Mainland to provide port cargo loading and unloading services.
7.
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned shipping companies in the Mainland to provide regular business services for feeders that they operate between Hong Kong and ports that are opened to foreign vessels in the Mainland, such as shipping undertaking, issuance of bills of lading, settlement of freight rates, signing of service contracts, etc. 
Road Transport

1. 
To allow Hong Kong service suppliers to set up wholly-owned enterprises in the Mainland to provide road freight transport services.

2.
To allow Hong Kong service suppliers to provide direct non-stop road freight transport services between Hong Kong and individual provinces, cities and autonomous regions in the Mainland.

Storage and Warehouse

1. 
To allow Hong Kong service suppliers to provide, in the form of wholly-owned operations, storage and warehousing services in the Mainland.
2. 
The minimum registered capital requirement for storage and warehousing enterprises in the Mainland set up and invested by Hong Kong service suppliers will be the same as that for Mainland enterprises.
Freight forwarding agency

1. 
To allow Hong Kong service suppliers to provide, in the form of wholly-owned operations, freight forwarding agency services in the Mainland.

2. 
The minimum registered capital requirement for international freight forwarding agency enterprises in the Mainland set up and invested by Hong Kong service suppliers will be the same as that for Mainland enterprises.

3.
To allow freight forwarding agency enterprises in the Mainland established by Hong Kong services suppliers to set up branch offices upon full payment of registered capital.(
Logistics

1.
To allow Hong Kong service suppliers to provide, in the form of wholly-owned operations, logistics services in the Mainland, which include road transport, storage and warehousing, loading and unloading, value adding processing, packaging, delivery and related information and consultancy services for ordinary road freight; freight transport agency services within the Mainland; and the management and operation of logistics services through computing network.
Economic Development Branch

Economic Development and Labour Bureau

27 August 2004

* 	香港服務提供者在內地投資設立的貨代企業即使成立未滿一年，只要繳清全部註冊資本，就可以申請成立分公司。香港服務提供者既可以按照此項CEPA承諾申請設立分公司，也可以根據現行《外商投資國際貨物運輸代理企業管理辦法》的有關規定提出有關申請。





( 	Freight forwarding enterprises established by Hong Kong service suppliers (HKSS) in the Mainland may apply for setting up branch offices even before they have formally established business in the Mainland for one year, provided that they have fully paid up the registered capital.  HKSS may apply to set up branch offices either in accordance with this CEPA offer, or in accordance with the existing provisions in the relevant Mainland regulation, namely 《外商投資國際貨物運輸代理企業管理辦法》.





